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၈.၁.၂၀၁၉ 

ကမၻာ့ေရႊေစ်း              = ၁၂၈၃ /-US$ 

  ျမန္မာ့ေရႊေစ်း               = ၁၀၄၆၀၀၀/က်ပ္ 

  ေဒၚလာေစ်း                = ၁၅၃၃/က်ပ္ 

  CBM Rate              = ၁၅၃၇/က်ပ္ 

  ယူရုိ တစ္ယူရုိ    = ၁၇၆၂.၂ က်ပ္  

  စကၤာပူတစ္ေဒၚလာ       = ၁၁၃၃.၁က်ပ္ 

  စတာလင္ေပါင္တစ္ေပါင္  = ၁၉၆၄.၀က်ပ္ 

  ဂ်ပန္ယန္းတစ္ရာ        = ၁၄၁၅.၅က်ပ္ 

  ၾသစေၾတးလ်တစ္ေဒၚလာ = ၁၀၉၇.၀က်ပ္ 

  တ႐ုတ္ယြမ္ (တစ္ယြမ္)  = ၂၂၄.၃၅က်ပ္ 

  အိႏိၵယ႐ူပီး (တစ္႐ူပီး)   = ၂၂.၀၁၉က်ပ္ 

  ကုိရီးယား၀မ္တစ္ရာ     = ၁၃၇.၃၇က်ပ္ 

  မေလးရွားရင္းဂစ္         = ၃၇၃.၇၄က်ပ္ 

  ထုိင္းဘတ္တစ္ဘတ္      = ၄၈.၀၇၆က်ပ္ 

Source: CBM Rate, etrademyanmar.com 
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က်င္စန္းေက်ာ့ဂိတ္ တရားဝင္ဖြင့္လွစ္ႏုိင္ေရး တ႐ုတ္လုိလားဟု 
စီးပြား/ကူးသန္းဝန္ႀကီးေျပာ၊ ေတာင္သူႏွင့္ကုန္သည္မ်ား၏ 

နစ္နာဆုံး႐ႈံးမႈကုိ  စာနာေၾကာင္းႏွင့္အသိအမွတ္ျပဳပါေၾကာင္းေျပာၾကား 

စီးပြားကူးသန္းျပည္ေထာင္စုဝန္ႀကီး ေဒါက္တာသန္းျမင့္ႏွင့္ တ႐ုတ္ႏုိင္ငံသံ႐ုံးမွ 
တာဝန္ရွိသူမ်ား ေတြ႔ဆုံေဆြးေႏြးေနစဥ္ (ဓာတ္ပုံ − ပုိင္စုိးသူ) 
 
 ျမန္မာ-တ႐ုတ္နယ္စပ္ရိွ က်င္စန္းေက်ာ့ဂိတ္ကုိ တရားဝင္ဖြင့္လွစ္ေရး 
တ႐ုတ္ႏိုင္ငံက လိုလားသည့္ သေဘာရွိေၾကာင္းႏွင့္ အျမန္ဆုံးဖြင့္လွစ္ႏိုင္ေရး 
ဆက္လက္ေဆြးေႏြး ညႇိႏႈိင္းမည္ျဖစ္ေၾကာင္း စီးပြားေရးႏွင့္ကူးသန္း 

ေရာင္းဝယ္ေရးဝန္ႀကီးဌာန ျပည္ေထာင္စုဝန္ႀကီး ေဒါက္တာသန္းျမင့္ကေျပာ 
သည္။ 
က်င္စန္းေက်ာ့ဂိတ္သည္ တရားဝင္ဖြင့္လွစ္ထားျခင္းမရွိေသးသည့္ ဂိတ္တစ္ခု 
ျဖစ္ၿပီး တ႐ုတ္ႏုိင္ငံမွ လုံၿခံဳေရးကိစၥအေၾကာင္းျပခ်က္ျဖင့္ ၿပီးခဲ့သည့္ ၂၀၁၈ 
ဒီဇင္ဘာ ၂၀ ရက္က ပိတ္ခဲ့သျဖင့္ ျမန္မာႏိုင္ငံမွ ဖရဲ၊ သခြားတင္ပို႔ေနေသာ 
ကားမ်ားစြာ ပိတ္ဆို႔မႈမ်ားျဖစ္ခဲ့သည့္အျပင္ ေတာင္သူမ်ားဆုံး႐ႈံး နစ္နာမႈမ်ားစြာ 
ႀကံဳခဲ့ရသည္။ ယင္းသုိ႔ ျဖစ္ပ်က္ခဲ့မႈႏွင့္ပတ္သက္၍ ၂၀၁၉ ဇန္နဝါရီ ၇ ရက္က 
ေနျပည္ေတာ္၌ စီးပြားေရးႏွင့္ကူးသန္းေရာင္းဝယ္ေရးဝန္ႀကီးဌာန တာဝန္ရွိ 
သူမ်ားႏွင့္ တ႐ုတ္သံ႐ံုး ကုိယ္စားလွယ္မ်ား ေဆြးေႏြးခ့ဲသည္။ 
သေဘာတူညီခ်က္အရ သူတုိ႔ရွိတဲ့ဂိတ္ေတြကုိ အခ်ိန္ပိုတုိးဖြင့္ေပးမည္ 
ျဖစ္ေၾကာင္း၊ တတ္ႏိုင္သမွ်လည္း ေျဖေလွ်ာ့ေပးမည္ျဖစ္ေၾကာင္း၊ သူတုိ႔ 
ဘက္က လူဝင္၊ လူထြက္ စနစ္တက် တင္းက်ပ္တဲ့အတြက္ ကားေတြက 
လြယ္လြယ္ကူကူဝင္လို႔မရေၾကာင္း၊ ကန္႔သတ္တာမဟုတ္ေသာ္လည္း လူေတြ 
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ကိ ု လက္ေဗြႏိွပ္တာတုိ႔၊ ဓာတ္ပံု႐ိုက္တာတုိ႔လုပ္ေတာ့ အခ်ိန္ကၾကာေၾကာင္း၊ အဲဒါကုိ ျမန္ျမန္ဆန္ဆန္ 
လုပ္ေပးဖုိ႔လုိေၾကာင္း၊ အရင္တုန္းက ႏွစ္လိုင္းရွိရာကေန ေလးလုိင္းလုပ္ေပးရန္လုိေၾကာင္း ျပည္ေထာင္စုဝန္ႀကီးက 
ေျပာသည္။ 
ဂိတ္ေတြဖြင့္တဲ့ေနရာမွာ ဟုိတုန္းကသေဘာတူညီခ်က္ေတြရိွေၾကာင္း၊ ေရရွည္မွာ ျပန္လည္ျပင္ဆင္ၿပီးေတာ့ ပိုမို 
ေကာင္းမြန္လာေအာင္ လုပ္ဖို႔ေတာ့ရွိေၾကာင္း။ ေရတုိမွာေတာ့ ဂိတ္ေတြကုိ ဘယ္လိုျမန္ျမန္ဆန္ဆန္ျဖစ္ေအာင္ ဖြင့္ၾက 
မလဲဆုိတာ မူအားျဖင့္သေဘာတူညီမႈရေၾကာင္း၊ သူတုိ႔ဘက္ကလည္း သူတုိ႔ေဆာင္ရြက္မယ္။ ကုိယ္ဘက္ကလည္း 
ကာကြယ္ေရးဝန္ႀကီးဌာန၊ ႏိုင္ငံျခားေရးဝန္ႀကီးဌာနနဲ႔တုိင္ပင္ၿပီး အျမန္ဆုံးျဖစ္ေအာင္လုပ္ေပးရမည္ျဖစ္ေၾကာင္းလည္း 
ျပည္ေထာင္စုဝန္ႀကီးကဆုိသည္။ ထုိ႔အျပင္ ဖရဲ၊ သခြားတင္ပို႔ရာတြင္ ဆံုး႐ႈံးမႈမ်ားရိွခဲ့သည့္ လုပ္ငန္းရွင္မ်ားႏွင့္ 
ေတာင္သူမ်ားအေပၚ ဝန္ႀကီးဌာနက ေဆာင္ရြက္ေပးရန္ ရွိ၊ မရွိေမးျမန္းရာ နစ္နာမႈမ်ားကိုသိရွိေၾကာင္းႏွင့္ အသိ 
အမွတ္ျပဳ စာနာေသာ္လည္း လတ္တေလာ ေဆာင္ရြက္ေပးရန္မရွိေသးေၾကာင္း ျပန္လည္ေျဖၾကားခဲ့သည္။ ဖရဲ၊ 
သခြားမ်ားႏွင့္ ေရထြက္ကုန္မ်ားကုိ တ႐ုတ္ႏိုင္ငံသို႔ ႏွစ္ႏုိင္ငံနားလည္မႈျဖင့္ဖြင့္လွစ္ထားေသာ က်င္စန္းေက်ာ့ဂိတ္မွ 
တစ္ဆင့္ ကုန္ပစၥည္းမ်ားတင္ပို႔ေနျခင္း ျဖစ္သည္။ 
 ျမန္မာ-တ႐ုတ္နယ္စပ္တြင္ မူဆယ္၊ လြယ္ဂ်ယ္၊ ခ်င္းေရႊေဟာ္၊ ကန္ပိုက္တီးဟူသည့္ နယ္စပ္ကုန္သြယ္ေရးဇုန္ 
ေလးခုကို တရားဝင္ဖြင့္လွစ္ထားသည္။ တစ္ႏွစ္လွ်င္ ကန္ေဒၚလာငါးဘီလီယံေက်ာ္ ကုန္သြယ္ေနသည့္ မူဆယ ္
နယ္စပ္ကုန္သြယ္ေရးလမ္းေၾကာင္းသည္ ျမန္မာ-တ႐ုတ္နယ္စပ္ ကုန္သြယ္ေရးစခန္းမ်ားတြင္ ကုန္သြယ္မႈ အမ်ားဆုံး 
ျဖစ္သည္။ မူဆယ္ ၁၀၅ မိုင္ ကုန္သြယ္ေရးဇုန္မွ ကုန္သြယ္မႈပမာဏသည္ အျခားကုန္သြယ္ေရး ဇုန္သံုးခုထက္ ၈၀ 
ရာခိုင္ႏႈန္းေက်ာ္ပိုမ်ားသည္။ မူဆယ္ ၁၀၅ မိုင္ ကုန္သြယ္ေရးဇုန္မွ တ႐ုတ္ႏုိင္ငံ ယူနန္ျပည္နယ္သုိ႔ ကုန္စည္ 
ပို႔ေဆာင္ရာတြင္ မန္ဝိန္း၊ ေရႊလီဂိတ္ႏွင့္ ပန္ဆုိင္း၊ ဝမ္တိန္ဂိတ္မ်ား တရားဝင္ဖြင့္လွစ္ထားသည္။ လက္ရွိက်င္စင္း 
ေက်ာ့ဂိတ္တြင္ႏွစ္ႏိုင္ငံနားလည္မႈျဖင့္သာ ကုန္သြယ္ေနျခင္းျဖစ္သည္။ ထုိ႔အျပင္ က်င္စန္းေက်ာ့ဂိတ္သည္ ျမန္မာ 
ႏိုင္ငံမွ ပို႔ကုန္တစမ္်ိဳးကုိသာ အဓိကေဆာင္ရြက္ေနသည္။ 
Source: http://www.7daydaily.com/story/146844 
 

လယ္ယာႏွင့္ေရထြက္ကုန္မ်ားကုိ ပစၥည္းခ်င္းဖလွယ္သည့္စနစ္ျဖင့္ ေရာင္းခ်သြားရန္ ယခုႏွစ္အတြင္း 
တ႐ုတ္ႏွင့္ MOU ေရးထုိးသြားမည္ 

ျမန္မာႏိုင္ငံမွထြက္ရွိသည့္ လယ္ယာထြက္ကုန္ႏွင့္ ေရထြက္ကုန္မ်ားကုိ တ႐ုတ္ႏိုင္ငံသုိ႔ ကုန္ပစၥည္းဖလွယ္သည့္ 
စနစ္ျဖင့္ တင္ပုိ႔သြားႏိုင္ရန္အတြက္ ယခုႏွစ္အတြင္း ျမန္မာႏွင့္တ႐ုတ္ႏိုင္ငံအၾကား နားလည္မႈစာခၽြန္လႊာ MOU 
ေရးထုိး သြားမည္ျဖစ္ေၾကာင္း စီးပြားေရးႏွင့္ကူးသန္းေရာင္း၀ယ္ေရး၀န္ႀကီးဌာနမွသိရသည္။ ျမန္မာႏုိင္ငံမွထြက္ရိွသည့္ 
လယ္ယာထြက္ကုန္သီးႏွံမ်ားႏွင့္ ေရထြက္ကုန္ျဖစ္သည့္ ငါး၊ပုဇြန္မ်ားကုိ လက္ရွိတြင္ တ႐ုတ္ႏိုင္ငံသို႔တင္ပို႔ ေရာင္းခ် 
ေနရမႈမ်ားရိွေသာ္လည္း ယခုေနာက္ပိုင္းတြင္ ျမန္မာႏိုင္ငံမွထြက္သည့္ လယ္ယာထြက္သီးႏွံမ်ားႏွင့္ ေရထြက္ 
ကုန္မ်ားကုိ တ႐ုတ္ႏိုင္ငံသို႔တင္ပို႔ျပီး တင္ပို႔သည့္ပစၥည္း တန္ေၾကးႏွင့္ညီမွ်သည့္ တ႐ုတ္ႏိုင္ငံမွ ကုန္ပစၥည္းမ်ားကို 
ျပန္လည္၀ယ္ယူသည့္ ပစၥည္းခ်င္းဖလွယ္သည့္စနစ္ျဖင့္ ေဆာင္ရြက္သြားရန္ စီစဥ္လ်က္ရွိၿပီး ယခုႏွစ္အတြင္း 
မၾကာမီခ်ိန္တြင္ ႏွစ္ႏိုင္ငံ နားလည္မႈစာခၽြန္လႊာလက္မွတ္ေရးထုိးရန္အတြက္ စီစဥ္လ်က္ရွိေၾကာင္းသိရသည္။ 
 MOU ထိုးဖို႔စီစဥ္ေနတာက ဒီကပို႔တဲ့ပစၥည္းတန္ဖိုးအတုိင္းကုိ သူတုိ႔ဆီက ကုိယ္ႀကိဳက္တဲ့ပစၥည္းကုိ တန္ဖိုး အတုိင္း 
ျပန္ယူတဲ့အစီအစဥ္ျဖစ္ေၾကာင္း၊ အစိုးရခ်င္းလက္မွတ္ထုိးျပီးရင္ သက္ဆုိင္ရာကုန္တင္ပို႔တဲ့ အသင္းေတြက ဆက္ 
ေဆာင္ရြက္မွာျဖစ္ေၾကာင္း စီးပြားေရးႏွင့္ကူးသန္းေရာင္း၀ယ္ေရး၀န္ႀကီးဌာနမွ လက္ေထာက္အတြင္း၀န္ 
ဦးခင္ေမာင္လြင္ကေျပာျပသည္။ လက္ရွိတြင္ တ႐ုတ္ႏိုင္ငံအေနျဖင့္ ျမန္မာႏိုင္ငံမွထြက္ရွိသည့္ လယ္ယာထြက္ 
သီးႏွံမ်ားျဖစ္သည့္ ဖရဲ၊ သခြား၊ သရက္ႏွင့္ ဆန္တုိ႔ကုိလည္းေကာင္း၊ ေရထြက္ကုန္အေနျဖင့္ ငါး၊ ပုဇြန္၊ ငါးရွဥ့္ 
အစရွိသျဖင့္တုိ႔ကုိလည္းေကာင္း ၀ယ္ယူလ်က္ရွိေၾကာင္း၊ လက္ရွိတြင္ ျမန္မာႏိုင္ငံမွလယ္ယာထြက္ကုန္ျဖစ္သည့္ 
ဆန္ႏွင့္ဆန္ကြဲတန္ခ်ိန္ ေျခာက္ေသာင္းေက်ာ္ကုိလညး္ ကုန္ပစၥည္းဖလွယ္သည့္စနစ္ျဖင့္ ေရာင္းခ်ႏုိင္ေရးအတြက္ 
ကိုလည္း ယခင္ႏွစ္အတြင္းက MOU ေရးထိုးထားျပီးျဖစ္ေၾကာင္း စီးပြားေရးႏွင့္ကူးသန္းေရာင္း၀ယ္ေရး၀န္ႀကီးဌာနမွ 
သိရသည္။ 
Source: https://www.facebook.com/yadanabonnewspaper/ 
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ယခုဘ႑ာႏွစ္အစတြင္ လယ္ယာထြက္ကုန္တင္ပုိ႔မႈမွ ပုိ႔ကုန္၀င္ေငြတုိးတက္ရရိွေန 

 ၂၀၁၈-၂၀၁၉ ဘ႑ာႏွစ္ သုံးလတာကာလအတြင္း လယ္ယာထြက္ကုန္ ျပည္ပတင္ပို႔မႈမွရရွိသည့္ ပို႔ကုန္၀င္ေငြမွာ 
ယမန္ႏွစ္ကာလတူႏွင့္ ႏႈိင္းယွဥ္လွ်င္ အေမရိကန္ေဒၚလာ ၇ သန္းနီးပါး ပိုမုိရရွိထားေၾကာင္း စီးပြားေရးႏွင့္ ကူးသန္း 
ေရာင္း၀ယ္ေရး၀န္ႀကီးဌာနမွ ထုတ္ျပန္သည့္ ကုန္သြယ္မႈဆိုင္ရာစာရင္းမ်ားအရသိရသည္။ ၂၀၁၈-၂၀၁၉ ဘ႑ာႏွစ္ 
အစ ေအာက္တုိဘာလ ၁ ရက္ေန႔မွ ဒီဇင္ဘာလ ၂၈ ရက္ေန႔အထိ လယ္ယာထြက္ကုန္ပစၥည္း ျပည္ပတင္ပို႔မႈမွ ပို႔ကုန္ 
၀င္ေငြ အေမရိကန္ေဒၚလာ ၇၁၆ သန္းေက်ာ္ ရရွိထားၿပီး၊ ယခင္ ၂၀၁၇-၂၀၁၈ ဘ႑ာႏွစ္ ကာလတူအခ်ိန္က ပို႔ကုန္ 
၀င္ေငြ အေမရိကန္ေဒၚလာ ၇၀၉ သန္းေက်ာ္သာရရွိခဲ့သည္။ 
လတ္လေလာ အေနအထားတြင္  တရုတ္အစိုးရမွ ဆန္၊ ေျပာင္းအပါအ၀င္ နယ္စပ္မွတင္ပို႔ေနသည့္ ျမန္မာ့ပို႔ကုန္ 
ပစၥည္းမ်ားကို ကန္႔သတ္ပိတ္ပင္ထားေသာ္လည္း ယခုဘ႑ာႏွစ္အစတြင္ အိႏိၵယႏိုင္ငံသို႔ ပဲအမ်ိဳးမ်ိဳးတင္ပို႔ႏိုင္မႈမွာ 
ယမန္ႏွစ္ကာလတူထက္ ျမင့္တက္လာျခင္းႏွင့္ ပင္လယ္ေရေၾကာင္းမွ ဆန္တင္ပို႔မႈျမင့္တက္လာျခင္းတို႔ေၾကာင့္ 
ျဖစ္သည္ဟု စီးပြားေရးႏွင့္ကူးသန္းေရာင္း၀ယ္ေရး၀န္ႀကီးဌာန လက္ေထာက္အတြင္း၀န္ ဦးခင္ေမာင္လြင္ကဆိုသည္။  
အိႏၵိယကုိ ပဲတင္ပို႔မႈက ယမန္ႏွစ္နဲ႔ယွဥ္ရင္ ပိုမ်ားလာတဲ့အတြက္ေၾကာင့္မို႔ပါ။ ႏွစ္လေက်ာ္၊ သံုးလနီးပါးကာလမွာပဲ 
ပဲေတြတန္ခ်ိန္ ၂ သိန္း၀န္းက်င္ေလာက္ ပဲမ်ိဳးစံုက ပိုတင္ပို႔လာႏိုင္တဲ့ အေနအထားရိွလာတယ္။ ပင္လယ္ေရေၾကာင္း 
ကေန ဆန္တင္မို႔မႈေတြက တုိးတက္လာတဲ့ အေနအထားမွာရွိလာတယ္၊ ႏိုင္ငံျခားပုိ႔ကုန္မွာ လယ္ယာထြက္ကုန္ 
ပစၥည္းတင္ပို႔မႈျမင့္တက္လာတာျဖစ္ေၾကာင္းဆုိသည္။ 
ၿပီးခဲ့သည့္ ၂၀၁၇ ခုႏွစ္ ၾသဂုတ္လအတြင္းက အိႏၵိယႏိုင္ငံတြင္ ပဲစုိက္ပ်ိဳးထြက္ရွိမႈ စံခ်ိန္တင္ပိုလွ်ံသည့္ အေန 
အထားသို႔ ေရာက္ရွိေနသည့္အတြက္ အိႏိၵယေတာင္သူမ်ား၏ အက်ိဳးစးီပြားကုိ ကာကြယ္သည့္အေနျဖင့္ အိႏိၵယ 
အစိုးရမွ ျမန္မာႏိုင္ငံအပါအ၀င္ ျပည္ပမွ ပဲ၀ယ္ယူတင္သြင္းမႈကုိ တန္ခ်ိန္ကန္႔သတ္ခဲ့သည္။  ယင္းကဲ့သို႔ တင္သြင္းမႈ 
ပမာဏကန္႔သတ္လုိက္သျဖင့္ ျပည္တြင္းတြင္ မတ္ပဲႏွင့္ပဲစဥ္းငံုေစ်းႏႈန္းမ်ားမွာ စိုက္ပ်ိဳးထုတ္လုပ္မႈကုန္က်စရိတ္ 
၀န္းက်င္သို႔ေရာက္ရွိခဲ့ရသည္။ လက္ရွိတြင္ အိႏၵိယႏိုင္ငံမွ ပဲလုိအပ္ခ်က္ေၾကာင့္  ျပန္လည္၀ယ္လုိအား မ်ားလာျခင္း 
ေၾကာင့္ ပို႔ကုန္၀င္ေငြမ်ားလဲ ျမင့္တက္ခဲ့ျခင္းျဖစ္သည္။ သို႔ေသာ္ ယခုႏွစ္ ေအာက္တုိဘာလဆန္းပိုင္းက စတင္ခဲ့ေသာ 
တရုတ္အစိုးရ၏ တရားမ၀င္ကုန္သြယ္မႈ တားဆီးထိန္းခ်ဳပ္မႈစီမံခ်က္ေၾကာင့္  ဆန္၊ ဖရဲႏွင့္ ေျပာင္းတင္ပို႔မႈတို႔မွာ 
က်ဆင္းလွ်က္ရွိသည။္ 
Source:http://www.amiamyanmar.com/detail.aspx?id=5734&fbclid=IwAR0JGMZ4wMcD1Pzm7FQz3kIc
uce1T_PSAVMa3UIHkN5aSb6NxQTCaHOvZRQ 
  
ေရႊႏွင့္သတၱဳ စမ္းသပ္ရွာေဖြခြင့္ျပဳထားသည့္ကုမၸဏီမ်ားကုိ သတၱဳအနည္း၊ အမ်ားေပၚမူတည္ၿပီး လုပ္ကုိင္ခြင့္ 

ႏွစ္သတ္မွတ္ေပးမည္ 
 ေရႊႏွင့္သတၱဳတူးေဖာ္ေရးတြင္ အႀကီးစားလုပ္ကြက္မ်ားကုိ လက္ရွိအစိုးရ သက္တမ္း၌ခြင့္ျပဳေပးျခင္းမရွိေသး ေသာ္ 
လည္း စမ္းသပ္ရွာေဖြခြင့္ျပဳထားသည့္ ကုမၸဏီမ်ားကုိ တူးေဖာ္ခြင့္ေပးမည္ဟု သယံဇာတႏွင့္ သဘာ၀ပတ္၀န္းက်င္ 
ထိန္းသိမ္းေရး၀န္ႀကီးဌာန အၿမဲတမ္းအတြင္း၀န္ ဦးမင္းမင္းဦးကေျပာၾကားသည္။ ေရႊႏွင့္သတၱဳတူးေဖာ္ေရးအတြက္ 
အႀကီးစားလုပ္ကြက္မ်ားကို ၂၀၁၈ ၾသဂုတ္တြင္ စတင္ေလွ်ာက္ထားခြင့္ေပးၿပီး လက္ရွိ၌ ေလွ်ာက္ထားသည့္ 
လုပ္ကြက္ ၄၀ ေက်ာ္ရွိေနသည္ဟု ၎ကဆက္လက္ေျပာသည္။ 
စမ္းသပ္ရွာေဖြတာကုိ အကုန္လုံးကုိေပးေနေၾကာင္း၊ ႏိုင္ငံျခားေရာ၊ ျပည္တြင္း၊ ျပည္ပေရာ အကုန္ေပးတယ္။ စမ္းသပ္ 
ရွာေဖြမႈၿပီးရင္ တူးေဖာ္ခြင့္ရမယ္။ သတၱဳအနည္း၊ အမ်ားေပၚမူတည္ၿပီး ႏွစ္အနည္း၊ အမ်ားေပးသြားဖုိ႔ရွိေၾကာင္း 
ဥးီမင္းမင္းဦးကေျပာသည္။ 
ေလွ်ာက္ထားသည့္ လုပ္ကြက္ ၄၀ ေက်ာ္ကုိ တိုင္းေဒသၾကီးႏွင့္ ျပည္နယ္အစိုးရမ်ားထံ သေဘာထား မွတ္ခ်က္ 
ေတာင္းခံထားၿပီး ထိုသေဘာထားမွတ္ခ်က္တြင္ လုပ္ကြက္အတြင္းေက်ာင္းမ်ား၊ သာသနာ့ နယ္ေျမမ်ား၊ 
စိုက္ပ်ိဳးေျမႏွင့္ လူထုသေဘာထားမ်ားကုိ ေတာင္းခံထားသည္ဟု ၎ကေျပာသည္။ 
 သတၱဳတြင္း ဥပေဒအရ သတၱဳတူးေဖာ္ျခင္းတြင္ အႀကီးစားလုပ္ကြက္ႏွင့္ အလတ္စားလုပ္ကြက္မ်ားကို ျပည္ေထာင္စု 
အစိုးရက ခြင့္ျပဳေပးၿပီး အေသးစားႏွင့္  လက္လုပ္လက္စား လုပ္ကြက္မ်ားကုိ ျပည္နယ္ႏွင့္ တုိင္းေဒသႀကီးအစိုးရ 
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မ်ားက လုပ္ကုိင္ခြင့္ေပးျခင္းျဖစ္သည္။ ေရႊ၊ ခဲမျဖဴ၊ အၿဖိဳက္နက္ႏွင့္ ေက်ာက္မီးေသြး အပါအဝင္ဓာတ္သတၱဳမ်ား 
တူးေဖာ္ရန္ လုပ္ကြက္ဧက ၂၄၀,၀၀၀ ခန္႔ကုိ ကုမၸဏီမ်ားက ေလွ်ာက္ထား၍ ဆက္လက္ခြင့္ျပဳရန္ သင့္၊ မသင့္ 
တိုင္းေဒသႀကီးႏွင့္ ျပည္နယ္အစိုးရ ေျခာက္ခုထံ သေဘာထားမွတ္ခ်က္ ေတာင္းခံထားေၾကာင္း သယံဇာတႏွင့္ 
သဘာဝ ပတ္ဝန္း က်င္ထိန္းသိမ္းေရးဝန္ႀကီးဌာနက သတင္းထုတ္ျပန္သည္။ 
ဝန္ႀကီးဌာန လုပ္ကြက္စိစစ္ေရးအဖြဲ႕သည္ ၂၀၁၈ ႏိုဝင္ဘာလကုန္တြင္ ပထမဆံုးဖြင့္ေဖာက္ စစ္ေဆးၿပီးေနာက္ 
တင္ျပေတာင္းဆိုသည့္ ကုမၸဏီမ်ားအနက္ ကုမၸဏီ ၃၁ ခုသည္သတ္မွတ္ အရည္ အခ်င္းႏွင့္ ျပည့္စံုသည္ဟု ဝန္ႀကီး 
ဌာနက ထုတ္ျပန္ထားသည္။  ထိုကုမၸဏီမ်ားသည္ စစ္ကုိင္း၊ မႏၲေလး၊ ပဲခူး၊ မေကြး၊  တနသၤာရီ စသည့္ 
တိုင္းေဒသႀကီးမ်ားႏွင့္ ရွမ္းျပည္နယ္တို႔တြင္ျဖစ္ၿပီး ေက်ာက္မီးေသြး၊ မဂၢနီဒုိင္ေအာက္ဆိုက္၊ ခဲ၊ ခဲမျဖဴ၊ အၿဖိဳက္နက္၊ 
ေရႊ၊ ခေနာက္စိမ္း၊ ခ႐ိုမိုက္တို႔ တူးေဖာ္ လုိေၾကာင္း ထုတ္ျပန္ထားသည္။ ရွမ္းျပည္နယ္တြင္ ေရႊသတၱဳတူးေဖာ္ရန္ 
ေျမဧက ၁၈၀,၀၀၀ ေက်ာ္တင္ျပထားၿပီး ခေနာက္စိမ္း၊ ခဲႏွင့္ေက်ာက္မီးေသြးတုိ႔ပါဝင္ကာ သတၱဳတူးေဖာ္ရန္ 
ေျမဧကအမ်ားဆုံးတင္သြင္းထားသည္။ 
Source: http://www.7daydaily.com/story/146834 
 

ကန္-တရုတ္ ကုန္သြယ္ေရးတင္းမာမႈညိႈႏိႈင္း 
ကုန္သြယ္ခြန္အျပန္အလွန္ေကာက္ခံေရးကိစၥ တင္းမာေန 
တဲ့ အေမရိကန္နဲ႔ တ႐ုတ္ႏိုင္ငံၾကား ေျပလည္မႈရေရး ၂ 
ႏိုင္ငံက ကုန္သြယ္ေရးဆိုင္ရာ ကိုယ္စားလွယ္ေတြ 
ေဘဂ်င္းၿမိဳ႕ေတာ္မွာ ဒီေန႔စတင္ေဆြးေႏြးေနၾကပါတယ္။ ၂ 
ရက္ၾကာေဆြးေႏြးပြဲကေန ရလဒ္ေကာင္းထြက္လာမယ္လုိ႔ 
၂ ဖက္လံုးက အေကာင္းျမင္ေျပာၾကားခဲ့ၾကပါတယ္။ 
တ႐ုတ္နဲ႔သေဘာတူညီခ်က္တခုရမယ္လုိ႔ ထင္ေၾကာင္း 
သမၼတ Donald Trump ကၿပီးခဲ့တဲ့ သီတင္းပါတ္က 
ေျပာၾကားခဲ့သလုိ တ႐ုတ္ႏိုင္ငံျခားေရးဌာန ေျပာခြင့္ရ Lu 
Kang ကလည္း အျပဳသေဘာေဆာင္ၿပီး အလုပ္ျဖစ္တ့ဲ 
ေဆြးေႏြးမႈေတြ ျဖစ္လိမ့္မယ္လို႔ ေျပာၾကားခဲ့ပါတယ္။ 

ေဒၚလာ ၂၅၀ ဘီလ်ံတန္ဖုိး႐ွိတဲ့ တ႐ုတ္ကုန္ပစၥည္းေတြအေပၚ သမၼတ Trump ကၿပီးခဲ့တဲ့ႏွစ္က ၂၅% သြင္းကုန္ခြန္ 
တုိး ေကာက္ခဲ့ပါတယ္။ တ႐ုတ္ဖက္ကလည္း တုံ႔ျပန္တဲ့အေနနဲ႔ ေဒၚလာ ၁၁၀ ဘီလ်ံတန္ဖိုး႐ွိတဲ့ အေမရိကန္ 
ကုန္ပစၥည္းေတြအေပၚ သြင္းကုန္ခြန္ေကာက္ခဲ့ပါတယ္။ ကုန္သြယ္ေရးဆုိင္ရာတင္းမာမႈကို ညွိႏႈိင္းေျဖ႐ွင္းဖုိ႔ အတြက္ 
ဇန္နဝါရီ ၁ ရက္ေန႔ကေန ရက္ေပါင္း ၉၀ ၾကာ သြင္းကုန္ခြန္ တိုးျမွင့္ေကာက္ခံမႈေတြ ဆုိင္းထားဖုိ႔ အေမရိကန္သမၼတ 
Trump နဲ႔ တ႐ုတ္သမၼတ Xi Jinping တို႔ သေဘာတူခဲ့ၾကတာျဖစ္ပါတယ္။ 
Source: https://burmese.voanews.com/a/4731879.html?fbclid=IwAR0nyUnkcaET4V4vpNvZkcBlhC 
4cTTjoo6Nv7ZqoCkWC_otSeoKjP8InIr0 
 

ေနာ္ေ၀ႏုိင္ငံက ကား၀ယ္ယူႏုိင္မႈ အမ်ားဆုံးျဖစ္လာ 
ၿပီးခဲ့တဲ့ ၂၀၁၈ ခုႏွစ္က ေနာ္ေ၀ႏုိင္ငံမွာ ေရာင္းခ်ခဲ့ရတဲ့ ကားသစ္စုစုေပါင္းရဲ႕ သံုးခ်ဳိးတစ္ခ်ဳိး နီးပါးေလာက္ဟာ
လွ်ပ္စစ္ကားေတြျဖစ္ခဲ့ၿပီး ဒါဟာ ယင္းလုိမ်ဳိး ေရာင္းခ်ရမႈအတြက္ ကမၻာ့စံခ်ိန္တစ္ခုကုိတင္ႏိုင္ခဲ့ေၾကာင္း ေနာ္ေ၀ 
အာဏာပိုင္ေတြကထုတ္ျပန္လိုက္ပါတယ္။ 
ယင္း ၂၀၁၈ ခုႏွစ္က ေနာ္ေ၀မွာ ေရာင္းခ်ခဲ့ရတဲ့ ကားသစ္စုစုေပါင္းရဲ႕ ၃၁ရာခိုင္ႏႈန္းဟာ လွ်ပ္စစ္ကားေတြျဖစ္ၿပီး 
ဒါဟာ၂၀၁၇ ခုႏွစ္က ၂၁ရာခိုင္ႏႈန္းနဲ႔ ၂၀၁၃ ခုႏွစ္က ၆ ရာခုိင္ႏႈန္းတုိ႔ကေနတက္လာခဲ့တာျဖစ္ေၾကာင္းသိရပါတယ္။ 
လက္ရွိအခ်ိန္မွာ လာမယ့္ ၂၀၂၅ မတိုင္ခင္ ႏိုင္ငံမွာ မီးခိုးေငြ႕(အိတ္ေဇာေငြ႕) ထုတ္လႊတ္မႈကင္းစင္တဲ့ ကားေတြကုိပဲ 
ေရာင္းခ်သြားဖို႔ ေနာ္ေ၀သဘာ၀ပတ္၀န္းက်င္၀န္ႀကီး Ola Elvestuen က တြန္းအားေပးထားပါတယ္။ 
ဒါ့အျပင္ ႏိုင္ငံမွာ လွ်ပ္စစ္ကား၀ယ္ယူသူတုိင္းကို ေထာက္ပံ့ေၾကးေငြေတြ အစုိးရဘက္က ပ့ံပိုးထုတ္ေပးေနလ်က္ 
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ရွိပါတယ္။ ယင္းေနာ္ေ၀ေစ်းကြက္မွာေတာ့ Nissan ရဲ႕ Leaf ကားက လူႀကိဳက္အမ်ားဆုံးျဖစ္ေနၿပီး ယင္းရဲ႕ေနာက္မွာ 
BMW ရဲ႕ i3 နဲ႔ Tesla ရဲ႕ Model X တုိ႔ကအသီးသီး ကပ္လိုက္ေနတယ္လို႔သိရပါတယ္။ 
Source: https://www.upi.com/…/Norway-sets-record-fo…/5431546462808/… 
 

၂ဝ၁၉  ခုႏွစ္တြင္ အလားအလာေကာင္းမ်ားႏွင့္ အေျပာင္းအလဲႀကီးႀကီးမားမားရိွလာမည့္္ 
ေရနံႏွင့္သဘာဝဓာတ္ေငြ႔က႑ 

၂ဝ၁၉ ခုႏွစ္တြင္ အလားအလာေကာင္းမ်ားႏွင့္ အေျပာင္းအလဲ ႀကီးႀကီးမားမားရိွလာမည့္က႑ထဲတြင္ ေရနံႏွင့္ 
သဘာဝဓာတ္ေငြ႔က႑သည္ တစ္ခုအပါအဝင္ျဖစ္သည္။ ေရနံႏွင့္သဘာဝဓာတ္ေငြ႕လုပ္ကြက္မ်ား အျပည္ျပည္ 
ဆိုင္ရာ တင္ဒါေခၚယူမႈကုိ ၂ဝ၁၃ ခုႏွစ္က ေနာက္ဆံုးေခၚယူခဲ့ၿပီး ယခုလာမည့္ ၂ဝ၁၉ ခုႏွစ္ ႏွစ္ဦးပိုင္းတြင္ထပ္မံ 
ေခၚယူေတာ့မည္ျဖစ္သည္။ ထုိသုိ႔ေခၚယူရန္အတြက္ ျပင္ဆင္မႈမ်ားျပဳလုပ္ရာ၌ သက္ဆုိင္ရာစာခ်ဳပ္မ်ားတြင္ 
ပါဝင္သည့္ လုပ္ထံုးလုပ္နည္း စည္းမ်ဥ္းသတ္မွတ္ခ်က္မ်ားကုိ ႏွစ္ဖက္အက်ိဳးရိွေစရန္ ျပင္ဆင္ေနၿပီး ရင္းႏွီးျမႇုပ္ႏွံသူ 
မ်ားကုိ ဆြဲေဆာင္မည့္အခ်က္မ်ား ပါဝင္မည္ျဖစ္သည္။ အဆုိပါအခ်က္မ်ားတြင္ အစုိးရႏွင့္ကုမၸဏီမ်ားၾကား ခ်ဳပ္ဆုိမည့္ 
အက်ိဳးအျမတ္ ခြဲေဝမႈစာခ်ဳပ္ (Production Sharing Contract - PSC)ပါ အခ်ိဳ႕အခ်က္မ်ားကို ျပန္လည္ေျဖေလၽွာ့ 
ေပးေရးလည္းပါဝင္ၿပီး ယင္းႏွင့္ပတ္သက္ေသာေဆြးေႏြးမႈမ်ားလည္း ေနာက္ဆုံးအဆင့္သို႔ ေရာက္ရွိေနၿပီ 
ျဖစ္ေၾကာင္း၊ ၿပီးစီးပါက အစိုးရအဖြဲ႕႐ံုးသုိ႔တင္ျပ၍ နိုင္ငံေတာ္သမၼတ႐ုံးကခြင့္ျပဳလၽွင္ အျပည္ျပည္ဆုိင္ရာ တင္ဒါကုိ 
၂ဝ၁၉ ခုႏွစ္ထဲတြင္ အျမန္ဆံုးႏွင့္အေစာဆံုးေခၚယူသြားမည္ဟု လၽွပ္စစ္ႏွင့္စြမ္းအင္ဝန္ႀကီးဌာန၏ အဆင့္ျမင့္အရာရွိ 
တစဦ္းက ျမန္မာတိုင္း(မ္)ကုိေျပာသည္။ ယခင္က ကမ္းလြန္ရွိ ေရနံႏွင့္သဘာဝဓာတ္ေငြ႕တူးေဖာ္ျခင္း အက်ိဳးအျမတ္ 
ခြဲေဝမႈတြင္ ျမန္မာေရနံႏွင့္သဘာဝဓာတ္ေငြ႕လုပ္ငန္းက ၆၅ ရာခိုင္ႏႈန္းယူၿပီး ကုမၸဏီအား ၃၅ ရာခိုင္ႏႈန္းေပးသည္။ 
အခြန္တည္ၿငိမ္မႈမရိွျခင္း၊ ေျမယာေလ်ာ္ေၾကးကိစၥမ်ား၊ အစိုးရဌာနမ်ားခြင့္ျပဳခ်က္ေပးရန္ ၾကန္႔ၾကာျခင္းႏွင့္ သဘာဝ 
ပတ္ဝန္းက်င္ဆုိင္ရာ အက်ိဳးသက္ေရာက္မႈ ဆန္းစစ္ခ်က္ EIA ေအာင္လက္မွတ္ထုတ္ေပးမႈတြင္ ၾကန္႔ၾကာျခင္းမ်ားက 
ရင္းႏွီးျမႇုပ္ႏံွမည့္ သူမ်ားအေပၚ သက္ေရာက္ေစေၾကာင္း၊ နည္းပညာျမင့္မားၿပီး ရင္းႏွီးျမႇုပ္ႏွံမႈမ်ားကာ စြန္႔စားမႈ 
ရွိရေသာ ေရနံႏွင့္ ဘာဝဓာတ္ေငြ႕က႑တြင္ အခြန္ကင္းလြတ္ခြင့္ကာလမေပးျခင္းသည္ လာေရာက္ရင္းႏွီးျမႇုပ္ႏွံရန္ 
အဓိကအခက္အခဲအျဖစ္ရိွေနသည္ဟု လၽွပ္စစ္ႏွင့္စြမ္းအင္ဝန္ႀကီးဌာန၏ အဆင့္ျမင့္အရာရွိကဆုိသည္။ နိုင္ငံတကာ 
တင္ဒါေခၚယူမႈတြင္ လုပ္ထံုးလုပ္နည္းမ်ားကို အထူးေလ့လာရန္လိုအပ္ၿပီး ေရနံကုမၸဏီမ်ား နိုင္ငံတစ္နိုင္ငံသုိ႔ ဝင္မဝင္ 
မည္သည့္အခ်က္မ်ားျဖင့္ ဆံုးျဖတ္ၾကသည္ကို ေလ့လာရမည္ျဖစ္ေၾကာင္း၊ ထုိအခ်က္မ်ားကုိ မေလ့လာဘဲ ကိုယ့္ဘက္ 
က အမနွ္လုပ္ေန၍မရေၾကာင္း စြမ္းအင္ အသုိင္းအဝိုင္းကဆုိသည္။ 
ကမ္းလြန္ရွိ ေရနံႏွင့္သဘာဝဓာတ္ေငြ႕ လုပ္ကြက္မ်ားတြင္ နုိင္ငံတကာကုမၸဏီမ်ားဘက္က ျပန္အပ္သြားသည့္ 
ျဖစ္စဥ္မ်ားလည္းရွိခဲ့သည္။ ၂ဝ၁၄ ႏွင့္ ၂ဝ၁၅ ခုႏွစ္မ်ားတြင္း လက္မွတ္ေရးထုိးခဲ့ၾကေသာ ေရနံကုမၸဏီမ်ားျဖစ္သည့္ 
Shell, Statoil, Reliance ႏွင့္ Oil India ကုမၸဏီမ်ားသည္ ၂ဝ၁၇ ႏွင့္ ၂ဝ၁၈ ခုႏွစ္မ်ားတြင္ ျပန္ထြက္သြားခဲ့သည္။ 
သက္ဆုိင္ရာဝန္ႀကီးဌာနအေနျဖင့္ တင္ဒါစေခၚပါက လုပ္ထံုးလုပ္နည္း စည္းမ်ဥ္းသတ္မွတ္ခ်က္မ်ားကုိ ဝက္ဆုိက္ေပၚ 
တင္ေပးေၾကာင္း၊ ကုမၸဏီမ်ားကိုလည္းေခၚယူ၍ သိလုိသည္မ်ားကုိရွင္းျပေၾကာင္း၊ ယခုတင္ဒါေခၚယူမူတြင္ အလားတူ 
လုပ္ေဆာင္သြားမည္ဟု ဝန္ႀကီးဌာနကဆုိသည္။ လက္ရွိအေျခအေနမ်ားအရ လၽွပ္စစ္ႏွင့္ စြမ္းအင္ဝနႀ္ကီးဌာန 
အေနျဖင့္ အျပည္ျပည္ဆိုင္ရာ တင္ဒါအျမန္ဆံုးေခၚယူေရး စီစဥ္လ်က္ရွိၿပီး ေရနံကုမၸဏီႀကီးမ်ားကုိဆြဲေဆာင္မည့္ 
အခ်က္မ်ားပါဝင္လာမည္မွာ ေသခ်ာေနၿပီျဖစ္သည္။ ထို႔ျပင္ ၂ဝ၁၈ ခုႏွစ္ထဲတြင္ ကမ္းလြန္၌ Woodside က 
တြင္းသံုးတြင္းတူးခဲ့ၿပီး CNPC လုပ္ကြက္၊ A-6 လုပ္ကြက္မ်ားတြင္ တစ္တြင္းစီတူးေဖာ္မႈသည္ အလားအလာ 
ေကာင္းၿပီး A-7 လုပ္ကြက္တြင္အလားအလာ သိပ္မေကာင္းသည့္အေျခအေနျဖစ္သည္။ အျခားကုမၸဏီမ်ားသည္ 
ရွာေဖြေရးကာလမေရာက္ေသးဘဲ ေလ့လာေရးကာလတြင္သာရွိေနေသးရာ ရွာေဖြေရးကာလ ဆက္လုပ္၊ မလုပ္ကုိ 
၂ဝ၁၉ ခုႏွစ္တြင္ ဆံုးျဖတ္ၾကရမည္ျဖစ္ရာ ယင္းအဆံုးအျဖတ္သိရမည့္ႏွစ္လည္းျဖစ္သည္။ တစ္ဖက္တြင္လည္း 
ဝန္ႀကီးဌာနအေနျဖင့္ ေရနံဓာတုေဗဒစက္႐ုံမ်ား၊ ေရနံခ်က္စက္႐ုံမ်ားကုိ နိုင္ငံတကာကုမၸဏီမ်ားႏွင့္ ပူးေပါင္း 
ေဆာင္ရြက္နိုင္ရန္ ျပန္လည္သံုးသပ္ေနၿပီျဖစ္သည္။ 
Source: https://www.facebook.com/BaganTrade/posts/1800882496708069?__tn__=K-R 
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